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Meedoen en verantwoordelijkheid nemen 

Voorzitter, 

De uitslag van de gemeenteraadsverkiezingen dit voorjaar heeft veel veranderd in 

de samenstelling van de Udense politieke arena. Met gepaste trots heeft het CDA 

Uden weer plaatsgenomen in het college. Trots omdat we tijdens deze verkiezingen 

de tweede partij van Uden werden. Gepaste trots omdat een dergelijke deelname 

in het college ook verwachtingen schept en een grote verantwoordelijkheid met 

zich meebrengt. Die verantwoordelijkheid nemen wij graag. Als onderdeel van de 

coalitie kunnen we immers meer plannen maken én uitvoeren. We zijn dan ook heel 

blij dat we in het coalitieakkoord veel plannen en aandachtspunten terug zien 

waarvoor wij jarenlang vanuit de oppositie hebben gestreden. We erkennen ook dat 

die verantwoordelijkheid het maken van keuzes soms lastiger maakt. Vanuit de 

oppositie lijkt het immers gemakkelijker ergens voor op te komen, terwijl het deel 

uitmaken van de coalitie meer vraagt om onderlinge afstemming. We blijven daarbij 

vooral aandacht houden én vragen voor de belangen van de Udense samenleving. 

De afgelopen jaren hebben zich op het gebied van inwonersparticipatie veel 

ontwikkelingen voorgedaan. De Udense samenleving is springlevend en het zijn 

zeker niet alleen meer de ‘usual suspects’ die zich met participatie bezighouden. 

Dat blijkt onder andere uit het succesvolle evenement ‘Udense Kracht’ wat in 

oktober plaatsvond. In het coalitieakkoord is participatie nadrukkelijk benoemd en in 

de begroting hebben we veel externe offertes kunnen honoreren. Tegelijkertijd horen 

we nog steeds kritische geluiden waar het gaat over meedenken en meebeslissen. 

We hebben nog belangrijke stappen te zetten, maar behalen ook resultaten zoals 

onlangs met de gebiedsvisie Uden-Noord. Het CDA volgt de ontwikkelingen kritisch 

en zal zich waar nodig blijven inzetten voor verbetering van het participatieproces.  

Vraag aan het college van B&W: 

Op welke wijze gaat u het ingezette beleid ten aanzien van inwonersparticipatie 

borgen, waardoor de mogelijkheden van meedenken en meebeslissen nog meer 

door de inwoners en andere stakeholders kunnen worden benut? Wat is de stand 

van zaken met betrekking tot een eventuele nota van uitgangspunten? 

Voorzitter, meedoen in de samenleving betekent volgens het CDA ook dat je daar 

waar mogelijk verantwoordelijkheid neemt voor je eigen leefomgeving. Dat geldt 

ook ten aanzien van veiligheid. Het is echter ook de overheid die ervoor moet 

zorgen dat het gevoel van veiligheid verbetert. Overlast door ‘hangjongeren’ blijft 

een punt van aandacht. De gemeente moet er op toezien dat een te ver 

doorgevoerde privacywetgeving de aanpak van dit probleem niet in de weg staat. 

Het groeiende probleem met betrekking tot verwarde personen vraagt erom dat 

ontschotting niet alleen plaats moet vinden tussen de verschillende taakvelden 

binnen het sociaal domein maar ook tussen zorg en veiligheid. Voor het CDA is dit 

een belangrijk aandachtspunt. 
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In de begroting komt een aangescherpt veiligheidsbeleid ten aanzien van horeca 

en evenementen aan de orde. Onze fractie is van mening dat een dergelijk 

veiligheidsbeleid alleen resultaat kan opleveren als er draagvlak is bij de betrokken 

partijen. Een beleid waarvan nut en noodzaak wordt erkend en waarbij de ervaring 

en het inzicht van de betreffende doelgroep wordt gebruikt leidt volgens het CDA 

tot een beter resultaat. 

Vraag aan het college van B&W: 

Hoe gaat u ervoor zorgen dat veiligheidsmaatregelen die worden genomen met 

betrekking tot horeca en evenementen draagvlak vinden bij ondernemers en 

organisatoren van evenementen? 

Veilig bereikbaar 

Voorzitter, de gemeente Uden staat voor belangrijke uitdagingen op het gebied van 

bereikbaarheid en goede ontsluiting. In dat kader willen we tijdens deze algemene 

beschouwingen aandacht vragen voor een aantal belangrijke knelpunten. De N264 

vormt op dit moment de belangrijkste verbinding tussen het gebied ten oosten van 

Uden, maar ook vanuit de grote industriegebieden in Uden, en de aansluiting op de 

A50. De provincie is gekomen met een plan van aanpak waar wij als CDA veel 

vraagtekens bij zetten. Vraagtekens ten aanzien van doorstroming en verwerking 

van het toenemende verkeer. Maar voorzitter, het moge duidelijk zijn dat 

opwaardering van de N264 niet de enige oplossing voor het verkeersprobleem op 

de Lippstadtsingel.  Daar is meer voor nodig, zoals de oostelijke rondweg en 

verbetering van de toegang tot en doorstroming op de A50. We willen toch niet dat 

straks het verkeer makkelijk en zonder belasting voor omwonenden langs Uden rijdt 

om vervolgens weer stil te staan op die A50?  

Vraag aan het college van B&W: 

Op welke wijze gaat u er aan werken dat de doorstroming op de A50 wordt 

verbeterd? 

Het CDA zal vanuit haar lokale kracht bij onze provinciale én landelijke partijgenoten 

blijven aandringen op een voortvarende aanpak en dringt er bij het college op aan 

om de stem van Uden bij de uitwerking van de plannen met betrekking tot de N264 

duidelijk en kritisch te laten horen. We hebben het CDA Brabant al aan het werk 

gezet om hier in het provinciaal verkiezingsprogramma aandacht aan te besteden. 

Dat doen we ook ten aanzien van het zogenoemde ‘omklappen’ van de N605 in 

Volkel. We nemen de wensen en zorgen van de Volkelse bevolking serieus en zijn 

hierover regelmatig in gesprek met de CDA provinciebestuurders. Dat de resultaten 

van verkeerskundig onderzoek niet alleen de motivatie mogen zijn voor het al dan 

niet aanpakken van onwenselijke verkeerssituaties staat voor ons als een paal boven 

water. Deze verkeersdruk heeft veel effect op de leefbaarheid van Volkel, zowel 

ruimtelijk als qua verkeersveiligheid (veel overstekende kinderen vanuit Volkel West). 

De alternatieve route, via de huidige Zeelandsedijk, is voor automobilisten op dit 
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moment niet aantrekkelijk qua inrichting en qua reistijd. Het doortrekken van de N605 

over de huidige Zeelandsedijk zou ongetwijfeld veel bijdragen aan de oplossing van 

de problemen.  

Economische ontwikkelingen 

Het bedrijfsleven in Uden heeft grote behoefte aan een economische visie. Het is 

voor de gemeente Uden van belang om de weg naar de toekomst uit te stippelen. 

In het coalitie akkoord voor Uden 2018 – 2022 geven we aan dat we bij het opstellen 

van deze visie willen samenwerken met ondernemers. In de begroting legt de 

gemeente echter wat het CDA betreft de bal te veel bij die ondernemers. We 

hebben nu het gevoel dat iedereen op elkaar zit te wachten. Niet alleen de 

ondernemers moeten met plannen komen, maar juist het college zou initiatiefnemer 

moeten zijn voor brede ontwikkelingen. Er moet vaart worden gezet achter die visie. 

Ondernemers willen ondernemen, maar wel als ze weten waar de gemeente naar 

toe gaat.  

Een brede visie op het economisch klimaat is wat het CDA betreft onlosmakelijk 

verbonden met een visie op de toekomst van Uden als gemeente. Met het oog op 

een eventuele fusie tot één Maashorstgemeente is het van belang dat in de 

aanloop naar deze fusie het onderwerp economie een belangrijke plaats inneemt. 

Waaruit bestaat straks de aantrekkende werking van onze gemeente? Wat betekent 

dat voor het bedrijfsleven? Deze vragen moeten ook worden voorgelegd aan die 

ondernemers en bedrijven. Tijdens een te organiseren Maashorst ondernemers 

conferentie kan hiervoor de basis gelegd worden. Want voorzitter, Uden mag best 

wat trotser zijn op haar ondernemers. Veel Nederlanders slapen op een Udens bed, 

jarenlang hebben honderdduizenden toeristen in Amsterdam selfies gemaakt met 

een logo van Udense makelij, wordt in Uden brood en banket gebakken voor alle 

Jumbo supermarkten en zo nog veel meer.  

Vraag aan het college van B&W: 

Wat heeft u tot nu toe gedaan om de economische visie op te stellen en hoe gaat u 

het Udense bedrijfsleven daarbij betrekken? Hoe neemt u de mogelijke fusie met de 

gemeente Landerd mee in die visie en het ondernemersoverleg? 

In de begroting geeft u aan dat de ontwikkelingen met betrekking tot het centrum 

onzeker zijn. Dat is wat het CDA betreft te afwachtend. De vraag die we ons moeten 

stellen is: “Hoe willen wij dat het centrum van Uden zich ontwikkelt?” Het initiatief tot 

het ontwikkelen van een centrumvisie juicht het CDA van harte toe. We hebben 

tenslotte al eerder om deze visie gevraagd. We vinden het van groot belang dat 

alle stakeholders bij de ontwikkeling van deze visie betrokken zullen worden. Een 

extern bureau is prima voor de input van expertise en procesbegeleiding, maar de 

mening van direct betrokkenen is voor ons zeker zo waardevol. Tevens is het 

noodzakelijk om te leren van andere, vergelijkbare gemeentes (best practices). Ook 

is het voor het CDA van belang om aan deze visie een investeringsplan te koppelen 

en daar waar mogelijk en nodig geld voor te reserveren. We vragen daarbij om 
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creativiteit en niet altijd vast te blijven houden aan ‘wat nu eenmaal beleid is’. 

Daarnaast geeft de situatie met betrekking tot de eventuele vestiging van een Aldi 

filiaal aan de Vijverlaan wat het CDA betreft aanleiding om zo snel mogelijk een 

nieuwe detailhandelsvisie op te stellen. 

Vraag aan het college van B&W: 

Op welke wijze gaat u de verschillende stakeholders in het centrum betrekken bij het 

opstellen van de centrumvisie? 

Hoe zorgt u ervoor dat voor de uitvoering van de ontwikkelde visie de benodigde 

financiële middelen beschikbaar zijn? 

We hebben zorgen over de ‘verrommeling’ en leegstand in de gebieden 

Leeuweriksweg en Kastanjeweg-oost. Op welke wijze gaat u deze meenemen in de 

centrumvisie? 

Sociaal en gezond Uden 

‘Een bruisend Uden, daar wil je zijn, daar wil je blijven.’ Niet alleen een mooie titel 

van een coalitieprogramma, maar een duidelijke wens om bij wijze van spreken ‘van 

de wieg tot het graf’ in Uden te blijven wonen. Daarvoor moeten we als gemeente 

dan ook de randvoorwaarden creëren. Door woningbouw voor jong en oud en elke 

portemonnee. Voor ouderen is het van belang dat zij zo lang mogelijk in hun eigen 

omgeving kunnen blijven wonen. Daarbij ook zelf keuzes kunnen maken. Om dit 

mogelijk te maken is het belangrijk dat de gemeente Uden goede voorzieningen 

heeft die ouderen en hun mantelzorgers ondersteunen. Een inloophuis voor licht 

dementerenden die nog geen zorgindicatie hebben zou een goede aanvulling zijn. 

Het CDA ondersteunt het burgerinitiatief om een Odensehuis in Uden te realiseren. 

De mogelijkheid voor mensen om zonder medische indicatie in een prikkelarme 

omgeving met elkaar in contact te komen voorkomt sociaal isolement. 

In dit kader willen we ook de mantelzorg benoemen. In de toekomst zal het aantal 

ouderen in Uden sterk toenemen.  

 

Vraag aan het college van B&W: 

In het buitengebied is het alleen toegestaan om bij medische indicatie op hetzelfde 

perceel mantelzorghuisvesting te realiseren. Welke voornemens heeft u ten aanzien 

van het beleid met betrekking tot mantelzorgwoningen in het algemeen en in het 

buitengebied in het bijzonder? 

Gelukkig en veilig opgroeien in Uden, dat is de wens van het CDA voor alle Udense 

kinderen. Voor sommige van hen is dat niet vanzelfsprekend. Zij hebben meer 

ondersteuning en zorg nodig. In 2015 hebben we een stip op de horizon gezet en 

vastgesteld hoe de Jeugdzorg eruit zou moeten zien na de transformatie. We 

denken de weg er naartoe inmiddels wel te kennen, maar de Tomtom hapert nog al 
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eens en voor je het weet beland je in een verkeersopstopping. Het CDA ziet het als 

een grote uitdaging om deze knoop te ontwarren en ervoor te zorgen dat kinderen 

snelle en adequate hulp krijgen als dat nodig is. Dichtbij en lokaal geregeld waar 

mogelijk. Als lokaal bestuur realiseren we dat alleen als we naar elkaar luisteren en 

met elkaar samenwerken. Van hulpverleners en zorginstellingen vragen we om het 

belang van de cliënt voorop te stellen en over het eigen belang heen te kijken. 

Om het voor de jeugd van Uden aantrekkelijk te houden om in Uden te blijven 

wonen is sporten en recreëren binnen de gemeente van groot belang. Het CDA 

heeft zich de afgelopen tijd sterk gemaakt voor goede huisvesting van V&K en we 

zijn dan ook heel blij met de nu voorliggende oplossing. Evenementen zijn goed voor 

Uden, maar vormen in een aantal gevallen ook een belasting voor de omgeving.  

Vraag aan het college van B&W: 

In het coalitie akkoord wordt gesproken over een te ontwikkelen 

evenemententerrein in Uden. Wat is daarvan nu de stand van zaken? 

Voorzitter, een gezonde toekomst is voor een belangrijk deel afhankelijk van hoe we 

met onze omgeving omgaan. We hebben Uden te leen van de generaties na ons. 

Daarom moeten we er zuinig mee omgaan. Duurzaamheid is voor het CDA Uden 

een belangrijk thema. We zien echter niets in het dwingend opleggen van 

maatregelen op korte termijn. Wel hechten we veel waarde aan goede voorlichting 

en positieve gedragsbeïnvloeding. We merken dat het duurzaamheidsdenken bij de 

inwoners van Uden zeker aanwezig is, maar dat het zich bij veel mensen beperkt tot 

afvalscheiding en zonnepanelen. De mogelijkheden om zelf met duurzaamheid aan 

de slag te gaan zijn echter veel uitgebreider. Tegelijkertijd raakt die inwoner 

verdwaald in een woud van adviesinstanties en aanbieders, waardoor de 

onafhankelijke informatievergaring in het gedrang komt. Het CDA wil dan ook 

voorstellen om als gemeente een duurzaamheidsloket te openen waar mensen 

onafhankelijk advies kunnen inwinnen op de volgende deelgebieden: energie & 

brandstof (bijvoorbeeld mogelijkheden waterstoftankstation), innovatie, vermijden 

van afval en duurzame inzet medewerkers (bijvoorbeeld uitwisseling). Tevens willen 

we de inwoners van Uden uitdagen om mee te doen aan duurzaamheid door 

middel van een jaarlijks toe te kennen prijs op de vier deelgebieden en het 

bijhouden van een scorebord van wat de Udense samenleving per jaar gerealiseerd 

heeft. Ook een verbetering van het openbaar vervoer willen we hierbij benoemen. 

Goed openbaar vervoer betekent minder milieubelasting. We vragen het college 

om daar waar mogelijk druk uit te oefenen op het verbeteren van de aansluitingen 

en tevens de verbinding met de industrieterreinen. 

Vraag aan het college van B&W:  

Het is voor de gemeente Uden nog een grote opgave om in de komende jaren de 

duurzaamheidsdoelstellingen te behalen. Op veel daken in Uden liggen nog geen 

zonnepanelen. Hoe ziet u hierin de toekomst? 
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De Maashorst vormt naast een toeristisch-recreatieve trekpleister en aantrekkelijk 

natuurgebied de groene long voor onze regio. Het beheer ervan (de regie) is nog 

niet goed geregeld. In september 2017 kwam uit de evaluatie IBEP een aantal 

conclusies. Wat is daar tot nu toe mee gebeurd? 

 

Tot slot 

Voorzitter, op 8 november zal de gemeenteraad van Uden een principebesluit 

nemen over de samenvoeging met de gemeente Landerd. We zullen de komende 

tijd niet alleen gebruiken om draagvlak te creëren voor deze fusie, maar vooral om 

samen met de inwoners, het bedrijfs- en verenigingsleven en publieke instanties de 

meerwaarde te ontdekken en verder uit te werken. Dit betekent dat veel van onze 

beslissingen in de komende jaren ook moeten worden afgezet tegen deze 

gezamenlijke toekomst. Een toekomst die het CDA Uden met vertrouwen en 

enthousiasme tegemoet ziet. Zoals de titel van onze algemene beschouwingen zegt, 

neemt het CDA haar verantwoordelijkheid. Dat betekent dat we constructief kritisch 

zullen zijn op hetgeen ontwikkeld en gerealiseerd wordt. Verantwoordelijkheid 

nemen betekent ook dat we na willen komen wat we onze kiezers beloofd hebben. 

De komende jaren zullen we dan ook blijven werken aan een bruisend Uden. Want 

beloofd is beloofd. 

 

Uden, 27 oktober 2018 

 

Namens de CDA fractie 

Maurits van den Bosch, fractievoorzitter 


